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Onderwerp

Voorgenomen bouw zonnepark Roeleveenseweg te Zoetermeer

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Op 6 november 2023 heeft de gemeenteraad van Zoetermeer een ontwerpverklaring van geen

bedenkingen afgegeven voor de aanvraag van een omgevingsvergunning voor afwijking van het

bestemmingsplan om de aanleg van een zonnepark aan de Roeleveenseweg te Zoetermeer te realiseren.

Het betreft hier een open gebied wat oorspronkelijk de bestemming ‘Sport –  Golfbaan’, ‘Groen’ en ‘Natuur’

had. 

Binnen de RES Rotterdam Den Haag zijn in het kader van het klimaatakkoord afspraken gemaakt voor het

realiseren van opwekken van hernieuwbare energie. Ook de gemeente Zoetermeer heeft een bod gedaan

voor het realiseren hiervan. We lezen in de stukken van de gemeente Zoetermeer dat eerst alle grote daken

zoveel als mogelijk benut moeten worden om zonnepanelen aan te brengen. Dit past in de aankondiging

die demissionair Minister van Volkshuisvesting de Jonge heeft gedaan aangaande een verbod op

zonneparken in agrarische- en natuurgebieden in verband met de schaarste aan ruimte in Nederland. Het

lijkt erop dat er nog veel onbenutte mogelijkheden zijn binnen (en buiten) Zoetermeer om zonne-energie op

te wekken. Tijdens de Provinciale Statenvergadering van 8 november 2023 zijn er vragen gesteld aan het

college van Gedeputeerde Staten over bovengenoemd besluit.

1. Heeft het college van Gedeputeerde Staten al contact gehad met de gemeente Zoetermeer over

bovengenoemd voornemen tot aanleg van een zonnepark aan de Roeleveenseweg te Zoetermeer? 

Antwoord

Ja.  

 

2. Zo ja, wat is de uitkomst van dit contact en wat is de mening van het college van Gedeputeerde

Staten hierover? 

Antwoord

Door de gemeente Zoetermeer is aangegeven dat het initiatief op de locatie naar haar oordeel goed past

binnen de ambities rond de energietransitie en dat het plan daarnaast met veel zorgvuldigheid en

kwaliteit is opgezet. In het gesprek is hierop door gedeputeerde Potjer aangegeven dat de plannen van dat

moment niet overtuigend zijn en daarom is voorgesteld om gezamenlijk te bekijken of en hoe de kaders en
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het ontwerp binnen het provinciale beleid gepast kunnen worden. Conform de wensen van Provinciale

Staten (in het Omgevingsbeleid) zetten wij in op onder andere toename van de biodiversiteit, goede

landschappelijke inpassing en zorgvuldige ruimtelijke inrichting van het plan. 

3. Is het college van Gedeputeerde Staten van mening dat te allen tijde de zonneladder gevolgd moet

worden als er een aanvraag ligt voor de aanleg van een grootschalig zonnepark, mede gezien de

recente uitspraken van Minister de Jonge over het aangekondigde verbod op zonneparken in

agrarische- en natuurgebieden? 

Antwoord

De zonneladder is in het provinciale Omgevingsbeleid uitgewerkt. De zonneladder geeft een

voorkeursvolgorde weer, maar houdt geen volgtijdelijkheid in. Dit is conform de afspraken met

demissionair minister De Jonge. Het recent afgesloten bestuursakkoord doet hier geen afbreuk aan en

zorgt niet voor een wijziging op dit vlak. Over de gevolgen van de bestuursafspraken heb ik u Staten

geïnformeerd via een lid GS-brief van 1 november jl., zie Bestuursakkoord zonneladder in lijn met Zuid-

Hollandse praktijk Provincie Zuid-Holland (PZH) (notubiz.nl). Onderdeel van de bestuurlijke afspraken is

dat de RES doelen overeind blijven.

4. Is het college van Gedeputeerde Staten het eens met het CDA dat het noodzakelijk is dat de

gemeente Zoetermeer deze zonneladder te allen tijde toepast? 

Antwoord

Zoals in het antwoord op vraag 3 beschreven, is de zonneladder uitgewerkt in het provinciaal

Omgevingsbeleid en is het daarmee vastgelegd dat gemeenten in de provincie te allen tijde toepassen.

5. Heeft het college van Gedeputeerde Staten instrumenten waarmee gemeenten gestuurd kunnen

worden op het toepassen van de zonneladder? 

Antwoord

De instrumenten die de provincie daarvoor in kan zetten, zijn het Omgevingsbeleid en subsidies.

Voor het stimuleren van zon op daken is de subsidieregeling ‘Zonnig Zuid-Holland’ beschikbaar. Met deze

regeling stimuleert de provincie de toepassing van voorkeurstrede 1 (zon op dak) van de zonneladder. 

In het provinciaal Omgevingsbeleid is de toepassing van de voorkeursvolgorde van de provinciale

zonneladder het uitgangspunt. Bij de uitvoering van initiatieven buiten bestaande stedelijke gebied wordt

van gemeenten ook een verantwoording gevraagd over de inzet voor zon op daken en in stedelijk gebied

als onderdeel van ruimtelijke procedures voor zonne-energie buiten staand stedelijk gebied. Mochten

gemeenten zich niet houden aan het provinciaal Omgevingsbeleid, dan heeft de provincie de mogelijkheid

om zienswijze-, bezwaar- en beroepsprocedures te volgen.

6. Is het college van Gedeputeerde Staten met het CDA van mening dat de aanleg van dit park een

ongewenste aantasting is van de open ruimte in dit gebied en een doorkruising is van de

groenblauwe dooradering? 

Antwoord

Zoals aangegeven in het antwoord op vraag 2 is de ruimtelijke inpassing een onderwerp van gesprek met

de gemeente. Gelet op het feit dat de locatie onderdeel is van de Groenblauwe Slinger is extra

zorgvuldigheid noodzakelijk met onder andere biodiversiteit.

7. Heeft het college van Gedeputeerde Staten mogelijkheden om in samenspraak met de gemeente

Zoetermeer de aanvraag voor de omgevingsvergunning on hold te zetten? 

https://pzh.notubiz.nl/modules/1/Ingekomen%20stukken/890139
https://pzh.notubiz.nl/modules/1/Ingekomen%20stukken/890139


3/3

Antwoord

Gemeenten zijn bevoegd gezag bij vergunningverlening voor zonne-energie projecten. Voor uitvoering van

projecten dient voldaan te worden aan het provinciaal Omgevingsbeleid. Indien projecten hierin niet

passen is het mogelijk voor het college van Gedeputeerde Staten om gemeenten te verzoeken om een

project aan te passen of er vanaf te zien. Mocht de gemeente de procedures doorzetten, dan is er een

mogelijkheid tot het indienen van zienswijzen en eventueel bezwaar- en beroepsprocedure. 

Op basis van het gesprek met de gemeente Zoetermeer wordt door initiatiefnemers onderzocht of het

plan aangepast kan worden. Op basis hiervan is de ter inzagelegging na afgifte van de ontwerpverklaring

van geen bedenkingen aangehouden tot dit bekend is. 

8. Is het college van Gedeputeerde Staten bereid in samenspraak met gemeente Zoetermeer te

onderzoeken of benutting van zon op grote daken voldoende kan zijn om aan de RES te voldoen? 

Antwoord

Uitgangspunt voor Gedeputeerde Staten zijn de afspraken zoals deze gemaakt zijn in de RES. Het bod van

de RES Rotterdam Den Haag, waar gemeente Zoetermeer onderdeel van is, gaat uit van zoveel als mogelijk

zon op dak, wind op land en beperkte inzet van zon op land. Er is geen aanleiding om de afspraken uit de

RES op dit onderdeel aan te passen. Uitvoering op alle fronten (wind, zon op dak, zon op voorkeurslocaties

en op land) is een belangrijke voorwaarde voor een goed verloop van de energietransitie. Deze opgave kan

simpelweg niet worden ingevuld met enkel opwekking van energie op dak en onbenut terrein binnen

bestaand stedelijk gebied. Zodoende is het van belang om vol in te zetten op de voorkeurstrede 1 (zon op

dak), maar niet te wachten met ontwikkeling van duurzame energie met verschillende bronnen.

Den Haag, 6 februari 2024

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit


